
Göttingen International, Incoming Office Stand: 17.02.2025

Pre-Arrival Online Introductory Week for International Students : 03.-07. March 2025

Zoom Link:
https://uni-goettingen.zoom-x.de/j/67520814080

DATE Time TOPICS What we want to tell you more about :

Monday
03.03.25

2:00-3:00
p.m. CET Welcome to Göttingen For all new international students in Göttingen: Getting to Göttingen, arrival

information, late arrivals, registration, health insurance, the Buddy Programs, FAQs

3:30-4:30
p.m. CET

Getting started: Tips for
students from students* Useful tips from students in Göttingen for a successful start to your studies

Tuesday
04.03.25

2:00-3:00
p.m. CET

Online Systems in
Göttingen

The most important electronic platforms, internet services, how to register for
courses, your student ID (chip card) and everything it can be used for!

3:30-4:30
p.m. CET

Great Things to Look
Forward to in Göttingen!*

Learn more about all the exciting things to do and where students hang out in and
around Göttingen!

Wednesday
05.03.25

2:00-3:00
p.m. CET

An Introduction to
Studying in Göttingen

How to study in Göttingen, how your studies are organized, and what you should
know about your courses, exams, modules and the grading system, including learning
tips!

3:30-4:30
p.m. CET

Intercultural
Communication &
Networking*

Get to know some of the other international students coming to Göttingen and learn
some new strategies for effective cross-cultural communication!

Thursday
06.03.25

2:00-3:00
p.m. CET Working in Göttingen

How to find work in Göttingen and do I have to speak German? How to apply for jobs,
career planning during your studies, and how to find work once your studies are
completed

Friday
07.03.25

2:00-3:00
p.m. CET Living in Germany How do I find a room? How expensive is it to live in Göttingen? What different types

of accommodation are there? Where can I find support?

Information event Social event * A bilingual event held in English and in German for all students

https://uni-goettingen.zoom-x.de/j/67520814080


Göttingen International, Incoming Office Stand: 17.02.2025

Pre-Arrival online Einführungswoche für internationale Studierende vom 03.-07. März 2025

Zoom Link:
https://uni-goettingen.zoom-x.de/j/67520814080

Datum Zeit THEMEN Worüber wir reden wollen :

Montag
03.03.25

11-12:00h
MEZ Willkommen in Göttingen

Für alle neue internationale Studierende: Reise nach Göttingen,
Ankunftsinformationen, verspätete Ankunft, Registrierung, medizinische Versorgung,
Sicherheit, Buddy Programme & offene Fragen

15:30-16:30h
MEZ

Tipps für Studierende von
Studierenden* Nützliche Tipps von Studierenden in Göttingen für einen erfolgreichen Studienstart!

Dienstag
04.03.25

11-12:00h
MEZ

Online Systeme in
Göttingen

Die wichtigsten online Portale und Internetdienste, Kursanmeldung und
Informationen zum Studierendenausweis (Chipkarte) und wofür sie gut ist!

15:30-16:30h
MEZ

Tolle Freizeitaktivitäten in
Göttingen!*

Erfahren Sie mehr über das, was Studierende gerne unternehmen, und was Göttingen
alles an Freizeitaktivitäten anzubieten hat.

Mittwoch
05.03.25

11-12:00h
MEZ

Eine Einführung zum
Studieren in Göttingen

Lernen Sie mehr über das Studiensystem in Deutschland, wie es organisiert ist und
was Sie über Studienaufbau, Kurse, Prüfungen und das Notensystem wissen sollten.

15:30-16:30h
MEZ

Interkulturelle
Kommunikation &
Netzwerken*

Lernen Sie die anderen internationalen Studierenden kennen, die nach Göttingen
kommen, und Strategien für effektive, interkulturelle Kommunikation!

Donnerstag
06.03.25

11-12:00h
MEZ Arbeiten in Deutschland &

Karriereplanung

Wie findet man Arbeit in Göttingen? Muss ich Deutsch sprechen? Wie bewerbe ich
mich?  Lernen Sie mehr über die Arbeit als Werkstudent*in und Karriereplanung
während des Studiums

Freitag
07.03.25

13-14:00h
MEZ Wohnen &

Wohnungssuche

Wie finde ich ein Zimmer? Was kostet das Wohnen in Göttingen? Welche
Wohnformen gibt es? Wo kann ich Unterstützung bei der Wohnungssuche
bekommen?

Informationsveranstaltung Soziale Veranstaltung * Eine zweisprachige Veranstaltung in Englisch und Deutsch für alle Studierende

https://uni-goettingen.zoom-x.de/j/67520814080

